
1 
 

Rada starostov v Košiciach 
 

Zápisnica 
zo 4. rokovania Rady starostov v Košiciach zo dňa 8. februára 2023 

(volebné obdobie 2022 – 2026) 
 

Rokovanie viedla predsedníčka Rady starostov v Košiciach a starosta MČ Košice – Nad 
jazerom Ing. Mgr. Lenka Kovačevičová. Rokovanie sa uskutočnilo prezenčnou formou 
v zasadačke mestskej rady v budove Magistrátu mesta Košice. 
 
Prítomní: podľa prezenčnej listiny 
 
Úvod rokovania 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: V úvode rokovania bolo prezentovaných 16 starostov a 

Rada starostov bola uznášaniaschopná. Z rokovania sa ospravedlnila pani starostka 
Monika Puzderová z MČ Šebastovce. 

 Privítala na rokovaní RS primátora mesta Košice Jaroslava Polačeka, hlavného 
kontrolóra mesta Pavla Galla, riaditeľa magistrátu Marcela Čopa a zástupcu riaditeľa 
Richarda Dlhého.  
Program rokovania bol uvedený v pozvánke. Opýtala sa členov Rady starostov, či majú 
pripomienky ku programu rokovania a či ho chcú doplniť alebo meniť. Zo strany 
starostov MČ žiadne návrhy a podnety neodzneli, dala hlasovať o predloženom 
programe. 

 (pozn.: hlasovalo sa elektronicky hlasovacím zariadením) 
 
Hlasovanie č. 1 - za: 15, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Skonštatovala, že program Rady starostov si schválili. 

- - - 
 
Overovatelia zápisnice: Ing. Ján Nigut a Ing. Peter Tomko 

- - - 
 
Bod č. 1 
Informácia o pripravovanej výzve na predkladanie žiadosti o poskytnutie NFP v rámci 
špecifického cieľa: Riešenie migračných výziev v dôsledku vojenskej agresie voči 
Ukrajine – potreba dohody medzi mestom a MČ o mechanizme následného 
prerozdelenia finančných prostriedkov (zameranie výzvy: Pokryť náklady samosprávy 
súvisiace s riešením potrieb skupiny utečencov s dočasným útočiskom) 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Požiadala o úvodné slová p. primátora, ktorý bol 

iniciátorom zvolania rokovania RS. 
 
p. Polaček, primátor mesta: V decembri minulého roka bolo z jeho strany avizované, že v 

rámci Európskej komisie bude vyhlásená výzva s podobným názvom, ktorý pani 
predsedníčka prečítala, ako hlavný bod dnešnej RS s tým, že pre mesto Košice pre 
riešenie utečeneckej krízy, bude v rámci tejto výzvy vyčlenená suma, ktorá ešte nie je 
presne ukotvená, ale pôjde približne o sumu na úrovni 4,3 milióna Eur, resp. niečo cez 
túto sumu. Celkovo pre SR to vychádza na 70 mil. Eur, ktoré sa podarilo dohodnúť. 
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Prvotný návrh hovoril o tom, že oprávneným žiadateľom majú byť primátori 
a starostovia obcí, a teda v meste Bratislava a i v Košiciach, to majú byť starostovia 
jednotlivých MČ. Mesto Bratislava a mesto Košice dali protest voči tomuto „kľúču“ 
s tým, že v dobe, kedy nie sú schválené rozpočty, potrebujú stabilizovať verejné 
financie na úrovni Bratislavy a Košíc, čo bolo tomu vyhovené. Na druhej strane sa 
dohodli, že o tejto skutočnosti budú informovať starostov a pokúsia sa vydeklarovať 
dohodu, ktorá by zabezpečila, že celé konanie tejto výzvy nespochybnia a nenapadnú, 
teda aby Slovensko neprišlo úplne o tieto zdroje. A cieľom dnešnej Rady starostov je 
spoločne sa dohodnúť a prijať uznesenie, ktorým pán Dlhý na ministerstve dňa 17. 
februára bude deklarovať, že sme sa spoločne dohodli a teda, aby bola výzva vyhlásená. 
Čo sa týka tvorby rozpočtu, sú stále vo fáze vysvetľovania, nič sa teda nezmenilo od 
poslednej Rady starostov. Navrhuje teda, aj kvôli zjednodušeniu si práce, aby dnes 
prijali také uznesenie, ktoré bude hovoriť, že tieto peniaze sa zapracujú do príjmovej 
časti rozpočtu tak, aby všetci boli spokojní. Požiadal p. Dlhého o doplnenie informácií. 
 

p. Dlhý, zástupca riaditeľa MMK: Na pracovnej návšteve na ministerstve MIRRI 
argumentáciu mesta prijali, že teda vyhlásia výzvu, ale ministerstvo vyžaduje 
deklarovanie dohody, že sa magistrát so starostami dohodne na prerozdelení fin. 
prostriedkov na pokrytie daných výdavkov. Dnes vedia, že ide o sumu 4,3 mil., ale 
môže byť odlišná podľa toho vývoja, koľkým sa to dočasné útočisko poskytuje. 
Magistrát má nejaký východiskový návrh, ktorý by sa napr. odvíjal od toho, ako sa 
prerozdeľuje výnos z daní fyzických osôb medzi mesto a mestské častí. Ale v každom 
prípade, tak ako už aj pán primátor povedal, je to zdroj príjmov do rozpočtu mesta a 
mali by ho určite využiť, zapojiť rozumne a to napätie, ktoré sa týka výpadku príjmov 
mesta súvisiace s prijatými vládnymi opatreniami, aby tie financie pomohli riešiť 
problémy mesta.  

 
p. Krcho, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Opýtal sa, čo má byť výsledkom 

uznesenia RS? Uznesenie má byť o tom, že Rada starostov prijíma a teda súhlasí? 
Alebo ako to bude prerozdelené? 

 
p. Polaček, primátor mesta: Európska komisia je citlivá na námietky, resp. na nedohody. 

Mesto Košice namietalo nastavený kľúč, hlavne kvôli chýbajúcim financiám pre 
zostavenie rozpočtu mesta na rok 2023. Všetci žijeme v jednom meste a ak podporia 
klubovú činnosť športovcov, podporujú sa všetci, pretože to nie je o tom, že jeden má 
a druhý nemá. A ak budú riešiť školy, tak tie sú tiež všade v meste. To nie je o meste 
alebo proti mestskej časti. To sú spoločné záležitosti. Zo strany mesta chcú deklarovať, 
že ak táto výzva dorazí finančne na mesto, budú všetci v zmieri.  

 
p. Dlhý, zástupca riaditeľa MMK: Cieľom výzvy je pokryť náklady samosprávy 

s utečeneckou krízou. Na ministerstve argumentovali tým, že podstatnú väčšinu 
samosprávnych pôsobností vykonáva mesto Košice a tie oblasti im zargumentovali – 
sociálne služby, bývanie, vzdelávanie, odpadové hospodárstvo, správa miestnych ciest, 
ostatná dopravná infraštruktúra, verejné osvetlenie, prevádzka MHD, krízové riadenie v 
oblasti civilnej ochrany, činnosti mestskej polície. Hovoria tu o realite a o tom, ako 
funguje samospráva v meste Košice. Nehovoria tu teraz o tom, či je to ideálne, aký je 
reálny stav a kde vznikajú náklady a v akom pomere. A ak by to malo byť rozdelené 
nejako nespravodlivo, tak mesto to bude vždy namietať. A teraz sa tu stretli preto, aby 
sa ako rozumní ľudia majúc tento kontext pred očami, dohodli a uľahčili aj ministerstvu 
vypísanie a implementáciu tejto výzvy.  
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p. Krcho, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Mal doplňujúcu otázku na p. Dlhého: 

Zdokladovanie využitia týchto fin. prostriedkov budú mať pravidlá? Alebo nebude to 
potrebné? 

 
p. Dlhý, zástupca riaditeľa MMK: Zatiaľ to detailné definované pri tejto výzve nie je, ale 

podľa neoficiálnych informácií to zdokladovanie by sa nemalo vyúčtovávať.  
A k tomu, ako má dohoda medzi mestom a MČ vyzerať, nebolo zatiaľ nič konkrétne na 
ministerstve povedané, akurát tu ide o to, že spoločná dohoda formou uznesenia RS 
nebude súčasťou žiadosti a ani výzvy, ale budeme uznesením gentlemansky 
dokladovať, že sme sa dohodli.  
 

p. Ihnát, starosta MČ Košice – Sídl. Ťahanovce: Opýtal sa, či správne tomu porozumel, že 
výzva pôjde do príjmu mesta a financie môžu byť použité na dotácie, ale aj na chodníky 
a cesty?  

 
p. Polaček, primátor mesta: Len pre vysvetlenie a pre pochopenie pointy, že ak v meste sa 

pohybuje približne 6 tis. Ukrajincov, tak oni využívajú služby mesta, ale štát mestu na 
Ukrajincov neprispieva cez podielové dane. Mesto sa však musí o nich starať – 
technicky musia svietiť, chodia po chodníkoch – cestách, navštevujú škôlky – školy, 
využívajú MHD, atď.. A teraz cez výzvu štát chce na Ukrajincov prispieť, aby sa obce 
o ne postarali. A áno, aj mestské časti sa o Ukrajincov starajú, resp. chodia na úrady 
MČ, ktoré s touto agendou majú výdaje, ponúkajú im služby, ktoré štát neprepláca.  

 
p. Vrchota, starosta MČ Košice – Západ: Čo sa týka školstva, tak na ukrajinských študentov - 

žiakov, dostávajú špeciálny normatív z ministerstva školstva. 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Vyjadrila sa k tejto téme, že už bolo povedané, že 

poberateľmi fin. prostriedkov budú mestské časti. A v daných MČ žijú obyvatelia mesta 
Košice. Boli by preto veľmi neradi, ak by to išlo mechanizmom, že kto dnes 
dobrovoľne odsúhlasí, že časť prostriedkov sa nezapracuje práve pre MČ. Uviedla, že 
starostovia chápu danú situáciu, nezoberú všetkých 4,4 mil. Eur, ale šport treba 
dofinancovať, pretože tieto kluby – športové organizácie, školstvo, skolabujú. Ale tak 
isto treba dofinancovať mestské časti - treba upraviť položku verejnoprospešné služby 
pre MČ, účelové transfery, upraviť model prerozdelenia podielových daní. Nechce, aby 
mestské časti boli z tejto výzvy opomenuté.  

 
p. Krcho, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Opýtal sa, aký je návrh magistrátu 

na uznesenie? 
 
p. Polaček, primátor mesta: Návrh uznesenia ako taký nepredkladajú. Cieľom magistrátu, 

resp. mesta je, aby mesto získalo podporu, že sa do výzvy môže zapojiť a následne, aby 
tieto financie zapojili do príjmovej časti rozpočtu s tým, že po schválení rozpočtu mesta 
musí byť extra daná časť peňazí pre mestské časti v adekvátnom množstve. V tejto 
chvíli návrh rozpočtu mesta nie je pripravený ani na 90 %.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Iba jednou vetou uviedla, že ak pozerali to číslo, koľko je 

potrebné na to financovanie mestských častí v rámci verejnoprospešných príspevkov – 
dotácií, možno by bol vhodný model 50 % z predmetnej sumy zapracovať priamo do 
rozpočtu mesta a 50 % rozpočtu na verejnoprospešné aktivity a dorovnanie podielových 
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daní podľa iného modelu. Opýtala sa p. primátora, či by toto bola cesta dôjsť k nejakej 
dohode? 

 
p. Polaček, primátor mesta: Bude stále dookola opakovať to, že pokiaľ nemajú rozpočet 

nastavený tak, že s ním budú spokojní, tak sa nikam nepohnú. Dnes nedokáže nikto 
povedať, koľko sa do tejto položky zmestí, lebo naozaj školstvo je v troskách, dopravný 
podnik tiež a na niektorých položkách dali nulu.  

 
p. Balčík, starosta MČ Košice – Kavečany: Súhlasí, aby uznesením dali súhlas, aby sa mesto 

Košice do výzvy zapojilo, ale na druhej strane musia aspoň nejakým približným 
spôsobom určiť kľúč rozdelenia, buď percentuálne, ale aby to bolo konkrétne 
a hmatateľné. Slovo „adekvátne“ nemôže byť povedané a to slovo navrhuje nahradiť 
percentom.  

 
p. Dlhý, zástupca riaditeľa MMK: Celá dohoda je o tom, v akom pomere nájdu zhodu na 

prerozdelení finančných prostriedkov.  
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Presne tak, lebo aj v mestských častiach žijú obyvatelia 

mesta Košice a mnohé MČ suplujú kompetencie aj mesta Košice, napr. výstavba 
osvetlenia, atď. a na toto všetko potrebujú dofinancovať tie finančné prostriedky. 

 
p. Ténai, starosta MČ Košice – Sever: Dnes očakával, že magistrát predloží, aké konkrétne 

výdavky od 24.02.2022 mala mestská polícia, koľko stálo postavenie kontajnerov - 
mestečka, resp., že uvedie ďalšie výdavky, resp. aktivity, ktoré neboli preplatené. A to 
isté by povedali aj mestské časti a na základe toho si predstavoval, že nájdu rozumný 
model a z rokovania odídu s dohodu tak, aby väčšina, nie každý, ale aby väčšina odišla 
spokojná. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Reagoval na p. Ténaia a uviedol, že na pracovnej finančnej 

skupine, vždy zaznievalo a zaznieva, aby mesto našlo peniaze do príjmu rozpočtu. A 
toto je nájdenie peňazí do príjmu. Rozpočet následne schvaľujú poslanci MZ. 

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Pre správne pochopenie iba zhrnula to, čo odznelo, že 

peniaze sa zaradia do príjmu mesta a potom, ako sa bude rozpočet javiť, prerozdelia sa 
tieto finančné prostriedky aj na verejnoprospešné aktivity pre mestské časti. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Áno, môže dať aj verejný prísľub, že mu je jasné, že časť peňazí 

treba dať do tejto položky, že tam nemôže byť ani nula, ani nie 10 tis, že to treba 
vyriešiť. Ale v rukách to v poslednom kroku budú mať poslanci MZ, ktorí budú 
schvaľovať rozpočet. 

 
p. Dlhý, zástupca riaditeľa MMK: Uviedol, že ministerstvo s touto avizovanou výzvou 

deklaruje, že pri jej vypísaní nebude vo výzve špecifikovať a nechce to formulovať tak, 
aby v nej bol mechanizmu prerozdelenia. Takto komunikuje s naším mestom a aj 
s Bratislavou. A tak, ako to povedal aj p. primátor, táto suma bude príjmom rozpočtu 
mesta a následne pri rozpočte mesta pri jeho schvaľovaní sa dohodne aj prerozdelenie 
pre MČ.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Opýtala sa, či je k dispozícii tabuľka s tým pôvodným 

prerozdelením pre MČ? Niekde ste to čítal.  
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p. Dlhý, zástupca riaditeľa MMK: Oficiálne čísla nemá a zverejňovať ich zatiaľ nechce.  
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Spomenuté bolo p. primátorom, že MČ si polepšia. 

(pozn.: neoficiálna tabuľka bola pre starostov MČ k nahliadnutiu) 
 
p. Čop, riaditeľ MMK: Doplnil, že čísla vychádzajú len z registrovaných občanov Ukrajiny 

v daných mestských častiach, ktoré vychádzajú podľa tabuľky. Ministerstvo pri tvorbe 
týchto základných čísel ale nebralo do úvahy, že Bratislava a Košice sú v inom štáte, 
teda v dvojúrovňovej samospráve a to, že je odídenec registrovaný v danej mestskej 
časti ešte neznamená, že plne využíva služby a všetky náležitosti. Samotné ministerstvo 
nevie, ako vypísať výzvu, preto hľadá rôzne modely a preto sa tu dnes v tejto záležitosti 
stretli. Zároveň to musí byť potom aj obhájiteľné pred štruktúrami Európskej únie, kde 
oni musia preukázať, že tie financie boli rozdelené a pridelené spravodlivo podľa 
schémy, ktorá naozaj vychádza. Toto zatiaľ majú považovať ako nejaký pracovný 
návrh, ktorý vychádza len z excelových tabuliek a nie z poznania naozajstných reálií.  

 
p. Vrchota, starosta MČ Košice – Západ: Faktická pripomienka. Rozumie veľmi dobre tomu, 

že aj mesto Košice má svoje náklady s odídencami a tak isto ich majú aj mestské časti. 
Teda títo odídenci sú v mestských častiach a zároveň sú aj v meste. A aj keby všetky 
tieto peniaze dostali mestské časti, tak peniaze nebudú použité mimo Košíc, ale budú 
použité na obnovu mestských častí a zároveň aj mesta Košice. Očakával, že na stole 
bude konkrétny návrh, keďže sa jedná o paušálne financie v rámci výzvy, ktoré nebude 
extra spôsobom potrebné dokladovať, okrem toho počtu odídencov, ktoré majú v MČ 
v evidenciách, čiže ak chce mesto peniaze, ktoré za iných okolností by mali dostať 
mestské časti, tak by to malo byť aspoň spravodlivo rozdelené, mali by sa dohodnúť, že 
50 % získajú mestské časti a 50 % mesto. 

 
p. Petrovčik, starosta MČ Košice – Staré Mesto: Uviedol, že mu vadí postup a spôsob. Mesto 

a mestské časti sú v tomto prípade rovnocennými partnermi. V decembri už mal 
informáciu, že jeho MČ by mala z tejto výzvy získať vyše milióna Eur. Očakával, že sa 
s ním a so starostami ostatných veľkých MČ p. primátor stretne už skôr, aby sa v tejto 
veci spoločne porozprávali. Dáva za pravdu aj mestu to, že asi by úplne nebolo všetko 
košér, ak jedna MČ by dostala skoro milión a iná skoro nič a mesto nulu. Ale takéto 
nátlakové a negentlemanské spôsoby sa mu nepáčia. A hovorí to ako starosta MČ, ktorá 
mesačne servíruje vyše 100 ukrajinských rodín, ktorej účtami pretieklo za uplynulé 
obdobie v rámci tejto štátnej pomoci takmer milión Eur. Netrvá na tom, že tak, ako to 
ministerstvo pôvodne navrhlo, že je ok, ale podľa jeho názoru, mali by sa baviť v dvoch 
rovinách a ten balík rozdeliť – z došlej sumy 4,3 milióna treba obratom poslať mestskej 
časti peniaze na pokrytie všetkých vynaložených výdavkov, ktoré sa dajú jasne 
vydeklarovať, v súvislosti s Ukrajincami a následne zvyšok sumy rozdeliť kľúčom 50 
na 50 tak, ako je to v prípade poplatku za rozvoj. Toto je jeho návrh.  

 
p. Dlhý, zástupca riaditeľa MMK: Čo sa týka zvolania, resp. procesu, nepovažoval by to, že je 

to na rýchlo, lebo ak dnes dohodu neprijmú, ešte majú dostatočne dlhý priestor, aby 
našli spoločné riešenie. Avizovali to aj orgánom mesta a aj predsedníčke RS v istom 
predstihu, že je potrebné sa spoločne o tejto téme rozprávať. Stále ešte majú časový 
priestor na prijatie dohody.  

 
p. Vrchota, starosta MČ Košice – Západ: Faktická pripomienka. Áno, súhlasí s p. 
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Petrovčikom, že v prvom rade je potrebné MČ preplatiť vynaložené náklady súvisiace 
s úkonmi a administratívou, ktorú jednotlivé úrady MČ vykonali a vykonávajú. A keď 
sa táto kompetencia schválila v rámci štatútu pre mestské časti, že ju budú vykonávať 
MČ, tak vtedy p. primátorovi odľahlo, že nemusí robiť, organizovať a vysporiadávať sa 
s tým mesto. A vyslovil prekvapenie, že celý tento náklad, resp. celý príjem v rámci 
tejto výzvy by malo dostať mesto. Uviedol, že doteraz nepočul žiadny konkrétny návrh.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Nikto dnes, čo sú prítomní za vedenie mesta nepovedal, že všetko 

vezme mesto a starostom nedá nič. Hovoria o tom, aby túto dotáciu, resp. príspevok sa 
zapracoval do príjmovej časti rozpočtu, pričom následne navrhujú rozdeliť peniaze v 
rozpočte vo výdavkovej časti tak, aby bolo dobré. Dal verejný prísľub, že položke 
verejnoprospešné práce (služby) sa treba venovať a dať tam peniaze. A dodal, že 
odídenci chodia do škôl, ktoré financuje mesto, chodia po cestách, ktoré financuje 
mesto a samozrejme aj MČ.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Určite sa dohodnú.  
 
p. Lörinc, starosta MČ Košice – Sídl. KVP: Vyslovil nesúhlas, aby oprávneným žiadateľom 

výzvy bolo mesto. Na ministerstve MIRRI si preveroval informáciu a bolo mu 
povedané, že od začiatku bola výzva písaná, že to budú mestské časti. A ak dnes 
neprijmú žiadne rozhodnutie, stane sa len to, že MIRRI rozhodne, kto bude oprávneným 
žiadateľom výzvy. Dodal, že nesúhlasí s pomerom 50 na 50 a ani 60 na 40 pre MČ. 
A konečne majú mestské časti možnosť, že ak budú oprávneným žiadateľom výzvy, tak 
miestne zastupiteľstvá rozhodnú, koľko peňazí dajú mestu Košice. Prečo stále MČ 
chodia pýtať peniaze od mesta? Veď predsa všetci obyvatelia mesta majú v občianskom 
preukaze pri trvalom pobyte uvedenú aj konkrétnu mestskú časť, v ktorej bývajú a to sa 
týka aj odídencov.  

 
p. Ténai, starosta MČ Košice – Sever: Faktická pripomienka. Uviedol, že je zásadne proti 

tomu, aby peniaze z MIRRI išli priamo na mesto an blok a potom sa prerozdeľovali. Na 
druhej strane súhlasí s tým, že aj mesto malo nejaké výdavky súvisiace s odídencami. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Zareagoval na p. Lörinca, že ak sa tu dnes nedohodnú, nie je to 

žiadny problém, odíde na MIRRI list z magistrátu, že k dohode nedošlo. A kľudne môže 
ísť každý do Bruselu si to vybavovať. Ale stále by mali vnímať to, že nie sú schopní 
mestský rozpočet dať do takého stavu, aby bola zhoda.  

 
p. Lörinc, starosta MČ Košice – Sídl. KVP: Faktická pripomienka. Ku tvorbe rozpočtu 

uviedol, že rozpočet predkladá štatutár a je to jeho zodpovednosť. Spomenul aj činnosť 
finančnej komisie, ktorá sa pracovne stretáva na podnet p. primátora, ktorý ale na 
predchádzajúcej RS hovoril, ako to nefunguje, že tam chodí veľa ľudí, resp. zástupcovia 
organizácií, ktorých ale pozývala vedúca kancelárie primátora. Uviedol, že do dnešného 
dňa ku tvorbe rozpočtu neboli prizvaní predsedovia poslaneckých klubov, a to p. 
Kovačevičová a on, ktoré pritom zastrešujú minimálne polovicu zastupiteľstva. Preto 
nerozumie výrokom, že sa rozpočet neuzavrie a treba rokovať. Tak ak treba rokovať, je 
potrebné na to rokovanie o rozpočte pozvať tých, ktorí o tom majú rozhodovať. 

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ak by bola dohoda, tak rozpočet za niekoľko dní vedia 

dať do finálnej verzii a následne o ňom diskutovať. 
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p. Petrík, starosta MČ Košice – Šaca: Vidí dnešnú diskusiu tak, že sa dnes nedohodnú. Každý 
starosta má problém rozpočet zostaviť. A Rada starostov by sa mala dohodnúť a nájsť 
seriózny kľúč prerozdelenia finančných zdrojov, lebo určite to tak nebude, že primátor 
to určí, lebo on to neprerozdelí. Navrhuje, aby RS dala súhlas, aby sa do výzvy mesto 
zapojilo a následne na Rade starostov sa dohodnú na prerozdelení a na kľúči. 

 
p. Vrchota, starosta MČ Košice – Západ: Faktická pripomienka. Evidencia a náklady spojené 

s odídencami tu jednoducho sú a potrebujú sa dohodnúť na dvoch veciach - prvá vec je 
mechanizmus prerozdelenia a teda kto bude žiadateľ, a či je napr. možné, aby 
žiadateľom boli súčasne aj mesto Košice a mestské časti. A druhá vec je tá, že kto 
koľko z balíka by mal dostať. Koľko percent mesto Košice a koľko percent MČ, ktoré 
riešili odídencov a koľko peňazí dostanú mestské časti, ktoré neriešili odídencov. 

 
p. Súkeníková, starostka MČ Košice – Juh: Uviedla, že sa jej nepáči, že sú tlačení na Rade 

starostov do rýchleho rozhodnutia. Poprosila p. primátora, že ak sa už idú žiadať 
peniaze, resp. že sa ide do Bratislavy niečo riešiť, aby dostali o tom informáciu skôr, 
aby neboli takto tlačení.  

 
(pozn.: diskusia mimo záznam) 
 
p. Dlhý, zástupca riaditeľa MMK: Dodal, že ide o prvé stretnutie, na ktorom otvorili túto tému 

aj preto, lebo to poznanie, čo je možné v tejto výzve a ako majú postupovať sa vyvíjalo 
na rokovaniach. A to poznanie, že ako majú postupovať je možno dvojtýždňové s tým, 
že požiadal o túto komunikáciu s relevantnými orgánmi mesta. A ak sa dnes nedohodnú, 
už to spomenul, že ten priestor na dohodu majú ešte budúci týždeň a aj nasledujúci 
týždeň. Je to otvorená téma a treba s ňou pracovať a nájsť riešenie.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Reagovala, že za ten týždeň už mohol byť daný nejaký 

konkrétny model, ktorý by mohli schváliť a dohodnúť sa. Starostovia majú svoje 
požiadavky oprávnene, pretože každý jeden z nich bojuje o svojho občana na svojom 
území, o Košičana, aby naozaj bolo o neho dobre postarané, pretože tie MČ robia nad 
rámec svojich kompetencií, ktoré by v štatúte prečítali.  

 
p. Lörinc, starosta MČ Košice – Sídl. KVP: Faktická pripomienka. Oprávneným žiadateľom 

nemôžu byť súčasne mestské časti a mesto. Ak sa nedohodnú, tak to pôjde podľa 
prvotne navrhnutého plánu ministerstva MIRRI, že to budú mestské časti, pokiaľ 
dovtedy nebude väčší lobing pána primátora a vylobuje si, že to bude mesto. Musí ale 
byť o tom prijaté Uznesenie z Rady starostov, aby to ministerstvo mohlo akceptovať. 

 
p. Dlhý, zástupca riaditeľa MMK: Doplnil informáciu, že predmetná výzva už je 

v indikatívnom harmonograme a suma pre celé Slovensko je 115,3 milióna Eur s tým, 
že ten kľúč alebo to, ako ministerstvo narátalo to prerozdelenie, je presne podľa osôb, 
ktorým je poskytované dočasné útočisko a mechanizmus toho prerozdelenia narátali 
presne podľa toho, ako mestské časti reportujú ministerstvu vnútra počty ľudí, ktorí 
poberajú dočasný príspevok. A keď sa toto dozvedeli, tak to namietali, aby to bolo 
prerozdelené v meste Bratislava a v Košiciach rovnako aj s vzhľadom na to, lebo vidia 
ako sa vyvíja rozpočet mesta. Aj p. primátor povedal, že tie peniaze nebudú použité iba 
nám, ale pôjdu hlavne pre občanov a pre ich potreby. Teda, aby tie peniaze boli 
zapojené do rozpočtu tak, aby to bolo, čo najlepšie. 
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p. Súkeníková, starostka MČ Košice – Juh: Navrhla, aby sa v tejto veci ešte raz stretla Rada 
starostov, na ktorej si príjmu už uznesenie. 

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Myslí si, že dnes sa nedohodnú aj kvôli tomu, že nie je 

výzva vypísaná, sú to také dohady a nie sú predložené ani žiadne návrhy uznesení.  
 
p. Dlhý, zástupca riaditeľa MMK: Termínovo je 17. februára v Bratislave monitorovací výbor 

a na tomto výbore bude mesto Košice zastupovať, kde získa aj detailnejšie informácie. 
Opýtal sa, či v danom termíne by už vedel deklarovať záver a následne, akú dostane 
odpoveď od ministerstva, bude o tom Radu starostov informovať. 

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Je k tomu potrebné ešte jedno stretnutie. Navrhla, aby sa 

stretli buď 15. alebo 16. februára. Ešte sa dohodnú. A neformálne sa tiež vedia stretnúť. 
Skonštatovala, že z diskusie nebol predložený žiadny návrh. 

 
p. Exner, starosta MČ Košice – Lorinčík: Faktická pripomienka. Opýtal sa, ako v tejto veci 

rokuje mesto Bratislava? Je to známe? 
 
p. Dlhý, zástupca riaditeľa MMK: Informáciu o tom, či sa v meste Bratislava s mestskými 

časťami už dohodli, to povedať nevie, ale vie, že tak isto odišli z rokovania na 
ministerstve s tým, že potrebujú nájsť dohodu. V Bratislave tá situácia, ktorú mu 
vysvetľoval splnomocnenec p. primátora pre mestské časti je taká, že peniaze, ktoré 
prídu na mesto sa následne podľa kľúča prerozdelia na ich MČ. A majú sa dohodnúť 
ako. Základná filozofia je, a to sa javilo aj mestu Košice a aj Bratislave, že je veľmi 
nespravodlivé, ak by celú sumu mali dostať mestské časti. A tie argumenty už dnes 
Rade starostov tlmočil. Potrebujú nájsť primeranú dohodu a uznesenie by malo byť 
jednoduché a malo by hovoriť o miere, netreba ho komplikovať.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Návrh na uznesenie – Príspevok z výzvy zapracovať do príjmovej 

časti mestského programového rozpočtu a následne pre mestské časti zapracovať 
výdavkovú časť v Programe 7 - verejnoprospešné práce v zmysle dohody.  

 
(pozn.: diskusia mimo záznam) 
 
p. Polaček, primátor mesta: Nie je kompetenciou Rady starostov prijať uznesenie a zaniesť ho 

na monitorovací výbor. Magistrát mesta sa domnieva, že Rada starostov je 
kompetentná, aby prišla s nejakým návrhom ak je akceptovateľný pre všetky strany, aby 
ho ministerstvu ukázali. Môžu sa na meste rozhodnúť, že tým kompetentným orgánom 
bude mestské zastupiteľstvo. Ale myslia si, že je spravodlivé, že tým kompetentným by 
mala byť Rada starostov, pretože sa to týka štatutárov. Takto to vnútorne - interne 
vyhodnotili, aby sa diskusia viedla na Rade starostov.  

 
p. Ténai, starosta MČ Košice – Sever: Dnes tu nikto nenamieta, že aj malé mestské časti, 

ktoré napr. majú nulu, že nerobili a nepomáhali utečencom. Nikto nenamieta to, že 
mesto nevykonávalo činnosti. MIRRI rozhodlo, ako rozhodlo, pretože v REGOB-e vidí 
obec ako mestskú časť. A všetci sme v prvom rade obyvateľmi - občanmi mestskej 
časti, ale súčasne aj mesta. Všetky problémy vnímame každý inak, lebo majú rôzne 
kompetencie. A veľké mestské časti už piaty rok diskutuje s mestom o tom, aby tieto 
častí, ktoré majú obmedzené - oklieštené kompetencie, aby sa posunuli na úroveň MČ 
Sídl. KVP, čo sa im nedarí docieliť. A teraz je tu taká možnosť, že mestské časti a ich 
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zamestnanci, ktorí si to už pri covide alebo teraz s utečeneckou krízou odpracovali, 
vykonali isté administratívne úkony a starostovia každodenne prijímajú rozhodnutia, 
preto si starostovia myslia a navrhuje v tejto veci aj uznesenie, že oprávneným 
žiadateľom tejto výzvy a o poskytnutie nenávratného finančného príspevku, aby bola 
mestská časť. Druhá časť tohto uznesenia ako bod b) prerozdelenie v pomere 90 pre 
mestské časti, 10 pre mesto s tým, že mesto bude dokladovať svoje výdavky voči 
mestskej časti, aby nebol problém, že na základe čoho sa poskytnú tieto finančné 
prostriedky. Peniaze pôjdu cez mestskú časť a mesto potom svoje náklady vyúčtuje. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Áno, také uznesenie môžu prijať a odporúča ho následne zaslať 

na monitorovací výbor. Áno aj toto je riešenie.  
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Skonštatovala, že o tomto prednesenom návrhu bude 

Rada starostov hlasovať. Požiadala p. Ténaia, aby návrh uznesenia doručil písomne, 
resp., aby ho ešte raz predniesol.  

 
p. Ténai, starosta MČ Košice – Sever: Návrh na uznesenie: „aby k pripravovanej výzve na 

predkladanie žiadosti o poskytnutie NFP v rámci špecifického cieľa: Riešenie 
migračných výziev v dôsledku vojenskej agresie voči Ukrajine, bol oprávneným 
žiadateľom v prípade Košíc, bola mestská časť a po b) prerozdelenie z tohto NFP 
v pomere 90 % pre mestskú časť a 10 % pre mesto Košice s tým, že mesto Košice bude 
dokladovať svoje náklady voči mestskej časti.“ 

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Dala o tom návrhu hlasovať. 
 (pozn.: hlasovalo sa elektronicky hlasovacím zariadením) 
 
Hlasovanie č. 2 - za: 7, proti: 2, zdržali sa: 8 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Skonštatovala, že uznesenie prijaté nebolo. 
 Opýtala sa, či má niekto iný návrh. Zo strany starostov návrhy nepadli. Uviedla, že sa 

stretnú budúci týždeň v tejto veci ešte raz, buď 15. alebo 16. februára. Bude doručená 
pozvánka. Ukončila bod. 

- - - 
 
Bod č. 2 
Rôzne 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Otvorila bod. V rozprave nikto nevystúpil, preto bod 

ukončila. 
- - - 
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Záver rokovania 
 

Predsedníčka Rady starostov v Košiciach Lenka Kovačevičová vyhlásila 4. rokovanie 
Rady starostov v Košiciach za ukončené. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 Ing. Mgr. Lenka Kovačevičová 
 predsedníčka Rady starostov 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
Zápisnica vyhotovená dňa 07.03.2023 
Zapisovateľka: Blanka Lukáčová 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Overovatelia zápisnice: 
 

 

Ing. Ján Nigut ............................................................................. podpísal dňa: 14.03.2023 
 
 
Ing. Peter Tomko ....................................................................... podpísal dňa: 14.03.2023 
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